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Abstract (en)
In this process, the decorative effects are prefabricated on the textile material and then treated by means of enzymatic hydrolysis, the carrier material
consisting of cuts of fibre material which are not enzyme-resistant and/or more enzyme-resistant than the carrier material. The carrier material is
removed either completely or from areas defined in terms of pattern in the course of the prefabrication of the decorative effects, without destroying
the fibre, without employing mechanical stress and while reducing the use of environmentally harmful aggressive media. Further processibility of the
degradation products is ensured.

Abstract (de)
Bei diesem Verfahren werden die Verzierungseffekte des Textilgutes vorgefertigt und danach mittels enzymatischer Hydrolyse örtlich behandelt,
wobei das Trägermaterial aus nicht enzymbeständigen und/oder gegenüber dem Trägermaterial enzymbeständigeren Faserstoffarten besteht.
Das Trägermaterial wird entweder vollständig oder aus musterlich im Rahmen der Vorfertigung der Verzierungseffekte festgelegten Stellen
faserschonend unter Vermeidung einer mechanischen Belastung und bei Reduzierung des Einsatzes von die Umwelt belastenden aggressiven
Wirkstoffen, entfernt, wobei eine Weiterverarbeitung der Abbauprodukte gewährleistet ist.
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